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HØRINGSSVAR 

vedrørende justering af anvisningsmodel på dagtilbudsområdet, sagsnummer 2022-0245459. 

 

Vi skriver dette høringssvar, da vi er stærkt bekymrede for de økonomiske, driftsmæssige samt 

pædagogiske konsekvenser af forslaget til justeringen af nuværende pladsanvisningsmodel på 

dagtilbudsområdet. 

 

Vi anerkender, at forældre kan opleve at få sen besked om tilbud af institutionsplads. Vi har forståelse for, 

at dette kan være en udfordring for familierne og vil gerne medvirke til at mindske denne. Vi oplever at der 

ikke er taget højde for, hvordan drift og økonomi påvirkes i de enkelte institutioner i forslaget. Vi ser 

problematikker omkring forudsigelser af den faktiske børneindskrivning. 

 

Vi kender ikke udmeldelsesdatoer for børnene i alle enhederne 6-9 måneder ud i fremtiden. Usikkerheden 

kan bl.a skyldes følgende omstændigheder: 

 

• Begynder de kommende skolebørn 1.maj eller 1.august grundet andet skoletilbud. 

• Børn hvor der overvejes, skoleudsættelse med deadline 1. april. 

• Familier kan flytte og derfor kan børnene udmeldes med en måneds varsel. 

• Familier kan udmelde deres børn over sommeren imellem institutionsskift. 

• Vuggestuebørn kan overflyttes indenfor en 3 måneders periode til børnehave. 

• Overflytning mellem institutioner efter forældrenes ønske, sker med kort varsel. 

• Børn der tilbydes dispensationspladser 

 

Når enheden skal aftale datoer for indmeldelser af børn 6-9 måneder i forvejen og ikke kender de helt 

præcise datoer for udmeldelser og overflytninger, hvordan sikres det så at:  

 

• Der ikke indskrives uforsvarligt mange børn. 

• Enheden ikke har tomme pladser og dermed mister budgetmidler.    

• Der er retfærdighed i anvisningen af pladser efter plads på venteliste. 

- Eksempelvis kan enheden have aftalt indtag af børn mange måneder fremadrettet. Disse pladser 

bliver anvist efter ventelisten, de øverste først. Så udmeldes der børn med en måneds varsel, de 

ældste på ventelisten er allerede anvist plads. Dermed får yngre børn plads før de ældre. 

 

I høringsmaterialet beskrives, at der i dialog mellem pladsanvisningen og den enkelte enhed, skal aftales 

hvor mange pladser enheden ønsker besat de kommende 6-9 måneder. Vi anerkender, at man på det 
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overordnede plan, har en nogenlunde fornemmelse af, hvorledes børneindtaget kunne se ud fremadrettet. 

Det er os alligevel uigennemskueligt, hvorledes vi kan planlægge det faktiske børneindtag således at vi 

sikrer institutionen mod ovenstående problematikker, direkte afledt af de beskrevne usikkerheder omkring 

udmeldelsesdatoer. 

 

I høringsmaterialet skrives, citat:” For institutionerne vil det tidligere tilbud om plads betyde, at de kender 

antallet af indmeldte børn i deres institution mindst 4 måneder frem i tiden” Denne viden har ledelsen af 

daginstitutionen også under nuværende model, selvfølgelig forudsat, at vi har viden om hvornår børnene 

udmeldes og institutionen har en venteliste. 

 

KFO har i høringsmaterialet udtrykt bekymring for, om en ændret anvisningsmodel vil betyde mere 

administrativt arbejde for institutionsledelsen. Denne bekymring tilslutter vi os. 

Vi er derudover bekymrede for, at den foreslåede anvisningsmodel, vil fratage ledelsen en vigtig del af 

deres ledelsesrum. At have ledelsesrum har stor betydning for ledelsens handlemuligheder, der opstår i 

den daglige drift. Et ledelsesrum der gør, at vi kan udnytte pladskapaciteten optimalt, når der løbende 

opstår muligheder for det. 

 

Opsamling : 

 

Samlet set er konsekvenserne af anvisningsmodellen utydelige for os. Vi forudser, at modellen skaber 

driftsmæssige og pædagogiske udfordringer. Vi kan være bekymrede for, hvordan vi kan løse disse 

udfordringer når ledelsesrummet samtidig indskrænkes. I klyngen tager vi altid barnets perspektiv alvorligt. 

Derfor planlægger vi modtagelse af nye børn ud fra en pædagogfaglig vurdering sammenholdt med de 

tilgængelige personaleressourcer. Muligheden for dette begrænses betydeligt i den foreslåede model. 

 

Vi mener ulemperne ved den foreslåede anvisningsmodel langt overstiger de fordele, forældrene vil opleve. 

 

 

På vegne af Ledelsesteamet klynge Bv - B 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


